
Sida 1 (1) 

 

Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  
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Inlämnade frågor till kommunfullmäktige 28 
februari 2022  

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. att delfråga 2 i fråga om Uppsalas äldres matvanor inte får ställas men i övrigt 
får frågan ställas och besvaras vid kommunfullmäktiges sammanträde den 28 
februari 2022, samt 

2. att övriga inlämnade frågor får ställas och besvaras vid kommunfullmäktiges 
sammanträdeden 28 februari 2022 

Ärendet 
Kommunfullmäktiges ordförande har gått igenom de inlämnade frågorna och lämnar 
här sin motivering: 

Frågeställningen i den andra delfrågan i Fråga om äldres matvanor från Evelina Solem 
(KD) är för omfattande för att kunna ställas som en fråga. Delfrågan får därför inte 
ställas.  

Inlämnade frågor 

• Fråga om digital kvinnofrid från Lovisa Johansson (FI) 
• Fråga om företagsklimatet från Therez Almerfors (M) 
• Fråga om äldres matvanor från Evelina Solem (KD). 
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John Hammar 
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Fråga: Digital kvinnofrid 
 
Under hösten 2020 presenterade Uppsala kvinnojour ett nytt material om digitalt våld: Digital 
kvinnofrid, som är det första initiativet i sitt slag i Sverige. I dessa tider av digitalisering har nya sätt 
för våld, förföljelse och kontrollerande beteenden kommit fram. För den som vill kontrollera eller 
förfölja en annan är möjligheterna många och teknikerna tillgängliga. Det är lätt att få tag på en 
persons plats och identitet genom till exempel appar på smartphones som används till sociala medier.  
 
På många sätt har detta bidragit till nya dimensioner i våld i nära relationer, där de drabbade oftast är 
kvinnor som utsätts av sin manliga partner.  
 
Med anledning av detta frågar jag Erik Pelling, Kommunstyrelsens ordförande (S) 

- För kommunen dialog med Uppsala kvinnojour om projektet?  
 
För mer information och statistik, se: https://www.digitalkvinnofrid.se/digitalt-vald/  
 
Lovisa Johansson (F!)  

https://www.digitalkvinnofrid.se/digitalt-vald/


   

 

 
Fråga från Therez Almerfors (M) till Erik Pelling (S) om 
företagsklimatet  
 
 
Uppsalas företagsklimat är det sämsta någonsin. Det visade svenskt näringslivs 
ranking i höstas.  
 
Företagen är motorn för jobben och en förutsättning för Uppsalas framtida välstånd 
och välfärd. Därför är företagsklimatet i kommunen av stor vikt. 
 
För att förbättra företagsklimatet antog kommunen 2020 ett handlingsprogram för 
näringslivsfrågor. Om några reella förbättringar har skett får vi se i 2022 års ranking, 
men konkreta mål ska följas upp kontinuerligt. Bland annat beslutades i planen att 
årligen genomföra 100 organiserade företagsbesök hos lokala företag.  
 
Jag vill därför fråga kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling:  
 

• Hur många företagsbesök genomfördes år 2021? 
• Hur många företagsbesök har genomförts hittills i år? 
• Upplever du att dialogen med våra lokala företagare har förbättrats? 

 
 
 
 
 
 
 
 
Therez Almerfors (M) 
17 februari 2022 
 



 

 

 

 

Fråga om Uppsalas äldres matvanor till Äldrenämndens ordförande.  

Livsmedelsverket publicerade den 19:e januari 2022 en kartläggning av Sveriges kommuners 

offentliga måltider. Där fick alla kommuner i Sverige samma frågor, och en del handlade om 

måltider till äldre. Uppsala kommun har inte svarat på alla frågor, och på en del frågor är 

svaret nej eller vet ej. Exempelvis har inte Uppsala kommun svarat på vilken typ av 

måltidsstöd kommunen erbjuder äldre i ordinärt boende. Svaret på om kommunen erbjuder 

upp till sex stycken måltider om dagen är vet ej/kan inte svara.  

 

Att äldre människor får rätt typ av kost och erbjuds flera måltider är viktigt för att exempelvis 

undvika undernäring, då minskad aptit och viktnedgång kan vara en del av det naturliga 

åldrandet. Både 1177 och Livsmedelsverket rekommenderar en näringsrik kost enligt bland 

annat tallriksmodellen, och att de äldre med minskad aptit erbjuds sex stycken måltider om 

dagen. Detta för att just minska risken för undernäring hos äldre. Att erbjuda en positiv miljö 

vid de olika måltiderna för äldre, kan även bidra till att öka aptiten.  

 

Så här kommer några frågor till Äldrenämndens ordförande Eva Christiernin 

- Erbjuder Uppsala kommun sex stycken måltider eller fler om dagen till äldre inom den 

offentliga äldrevården? Om inte – varför?  

- Hur arbetar Uppsala kommun med att minska risken för undernäring hos äldre inom 

den offentliga äldrevården?  

- Finns det dietister kopplade till den offentliga äldrevården i Uppsala kommun?  

 

 

Evelina Solem (KD)  

2022-02-20 

john.hammar
Överstruket
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